
ï’ÿòíèöÿ,
26 âåðåñíÿ 2Î14 ðîêó

  ÐÎÇÄÐIÁÍÀ ÖIÍÀ
2. 50 ãðí.  

ÍÀÐÎÄÍÈÉ ×ÀÑÎÏÈÑ
Âèõîäèòü iç 21 ëþòîãî 1940 ðîêó

¹ 77-78 (8507-8508)

Розпочалася  передплатна кампанія  періодичних 
видань на наступний, 2015 рік. Колектив міської 
газети  «Нафтовик Борислава»  подолав за минулий 
рік доволі складний період. Ми старалися зробити все 
можливе, щоб  наш часопис став кращим, читабель-
нішим,  повною мірою подавав об’єктивну картину 
всього, що діється в місті. Сподіваємося,  читацький 
загал належно оцінив наші зусилля. Зміни на краще 
видно неозброєним оком. Часопис виходить двічі на 
тиждень, у номері на п’ятницю подаємо тижневу 
програму  передач найпопулярніших телеканалів. 
Збільшилася і кількість матеріалів, що подають до 
газети наші читачі, розповідаючи  про  найгостріші 
проблеми міста та й власні.
Робота з оновлення часопису триває. Але без   під-

тримки читацького загалу, друзів газети, при ниніш-
ній  складній фінансовій ситуації  працювати нам 
дуже нелегко. А тому  сподіваємося на вашу підтримку 

і допомогу, адже всі розуміємо, що «Нафтовик Бо-
рислава» – своєрідне обличчя міста.
То ж підтримайте  свою газету і передплатіть  

часопис на наступний рік.
Вартість передплати для фізичних осіб (Інд. 

61211)  на рік – 109,50 грн., на півроку – 55,30 грн., 
на квартал – 28,50 грн.
Відомча передплата (інд. 91303): на рік – 

145,50 грн.,  на півроку – 73,35 грн.,  на квартал 
– 37, 50 грн.
Розраховуємо на вашу підтримку.
Передплатити наш часопис «Нафтовик Бори-

слава» ви завжди зможете у будь-якому відділенні 
«Укрпошти» або безпосередньо у нас, у редакції 
міської газети. Оформити передплату вам завжди 
допоможуть наші працівники.

Колектив народного часопису
 «Нафтовик Борислава».

ВІРИМО У ВАШУ ПІДТРИМКУ

Про  це  повідомив  на 
спільній нараді із керівни-
ками комунальних служб 
міста начальник Борислав-
ського району електроме-
реж Юрій Косар.
Світло в домівках бори-

славців та східничан орієн-
товно відключатимуть на 
дві години зранку з 9 до 11 
години та увечері з 20 до 22 
години.
Причина – гострий де-

фіцит палива на теплових 
електростанціях. Через вій-
ськові дії у Донецькій та Лу-
ганській областях, де зна-
ходиться переважна біль-
шість шахт, в Україні виник 
гострий дефіцит вугілля.  
Електростанції працюють з 
величезним дефіцитом па-
лива і з'являється дефіцит 
електроенергії, особливо на-
передодні осінньо-зимового 
максимуму. Тому Міненерго 

У місті можуть 
розпочатися послідовні 

відключення електроенергії
вводить режим обмеження, 
який передбачає послідовні 
відключення електропоста-
чання по всій Україні у ви-
падку, якщо території будуть 
порушувати визначені та до-
ведені до «Обленерго» ліміти 
споживання.
Подібні послідовні від-

ключення електроенергії 
вже відбувалися в 90-х ро-
ках минулого століття. ВАТ 
«Львівобленерго» уже отри-
мало попереджувального 
листа із чітко доведеними 
лімітами споживання елек-
тричної енергії. У випадку 
їх порушення розпочнуться 
віяльні відключення спо-
живачів від електроенергії 
відповідно до розроблених 
графіків.
Щоб уникнути подібних 

відключень, начальник Бо-
риславської РЕМ рекоменду-
вав мешканцям Борислава та 

курортного селища Східниці 
утриматися від використан-
ня енергоємних приладів у 
періоди пікових наванта-
жень на електромережу – з 
9 до 11 години зранку та з 
20 до 22 години увечері. Не 
зайвим, на думку керівника 
бориславських енергетиків, 
також буде запровадження 
в енергоспоживанні кожної 
бориславської оселі жорстко-
го режиму економії електро-
енергії. 
У  цей  непростий  для 

нашої держави час люди 
повинні чітко усвідомити, 
що тільки режим жорсткої 
економії дасть змогу уник-
нути аварійних відключень, 
допоки український уряд 
вирішить питання щодо 
заміщення дефіциту палива 
на тепло-електростанціях 
країни.

Петро МАГУР.

Запровадження  нової 
дислокації дорожніх знаків 
у нашому місті викликало 
обурення підприємців. Суть 
у тому, що для більшості 
вантажного автотранспорту 
суттєво обмежили в'їзд у 
центральну частину міста. 
Відтепер транзитні ван-
тажні автомобілі, які руха-
ються у напрямку Східниці, 
вимушені рухатися по вул. 
Б. Хмельницького – Гір-
ній – Транспортній, із якої 
виїжджають на перехрестя 
у кінці вул. Т. Шевченка і 
уже безпосередньо по вул. 
С. Бандери рухаються у 
напрямку Східниці.
Вантажний транзитний 

транспорт із Трускавця 
у напрямку Самбора чи 
промислової зони в районі 
вул. Дрогобицької також 
вимушений рухатися у тому 
ж таки напрямку, тільки на 
перехресті вул. С. Бандери – 
Джерельної – Т. Шевченка 
рухається вниз по Шев-
ченка до повороту на вул. 
В. Івасюка, якою прямує 
уже безпосередньо по вул. 
І. Франка на Самбір чи 
повертає праворуч на вул. 
С. Петлюри, з якої в районі 
«Рогачки» виїжджає на вул. 

Вантажні автомобілі підприємців 
отримають пропуски

Дрогобицьку.
Нова схема руху вантаж-

ного транспорту територією 
міста суттєво розвантажує 
центральну частину міста 
від руху великотоннажних 
машин, для яких по суті за-
лишилися закритими значна 
частина вул. Трускавецької 
та В. Великого, а також пов-
ністю заборонений проїзд 
вулицями Д. Галицького та  
А. Міцкевича. 
Ухвалюючи подібне рі-

шення, члени виконкому 
керувалися у першу чергу 
інтересами міста і врахову-
вали аварійний стан більшо-
сті бориславських мостів та 
непристосованість окремих 
бориславських доріг для 
проїзду великовагового тран-
спорту, а також можливість 
заїжджати на територію Бо-
рислава не лише зі сторони 
Трускавця, але й Дрогобича. 
Про це відверто говорили на 
нараді із підприємцями та 
роботодавцями міський го-
лова Борислава Володимир 
Фірман, начальник відділен-
ня ДАІ з обслуговування Бо-
рислава майор міліції Роман 
Садлівський та підприємець, 
член виконкому Володимир 
Мальгівський.

Нарада з приводу обме-
ження руху вантажного ав-
тотранспорту відбувалася за 
ініціативи Асоціації робото-
давців міста. За результатом 
гострої майже двогодинної 
дискусії роботодавцям міста 
вдалося досягнути із місь-
кою владою домовленостей 
щодо повторного розгляду 
цього питання на засіданні 
виконкому. Компроміс поля-
гав у тому, що роботодавці 
звернуться до виконкому із 
клопотанням надати доз-
віл на проїзд центральною 
частиною міста вантажному 
транспорту, який знаходить-
ся у розпорядженні суб’єктів 
підприємницької діяльності. 
Чи погодяться надати 

подібні преференції вантаж-
ному автотранспортові, який 
зареєстрований у місті, чле-
ни виконкому, спрогнозува-
ти тяжко. Наразі Асоціація 
роботодавців готує відпо-
відне клопотання, у якому 
має намір вказати суб’єктів 
підприємницької діяльно-
сті та номери автомобілів, 
які, виходячи із виробничої 
необхідності, потребують 
дозволу на проїзд вулицями 
центральної частини міста.

1 жовтня весь світ відзначає Міжнародний день 
людей похилого віку. Ми з великою шаною та 
повагою ставимося до цих людей, розуміємо, як  
непросто їм в наш час. Саме тому, вже традиційно, 
мережа магазинів «Гаманець» проводить акцію та 
пропонує:

1. Олія «Українська»  0,8 л – 10,75 грн. за 1 пл.;
2. Борошно «Гаманець» 1 кг –  4,60 грн. за 1 п.; 
3. Макарони 3 кг в асорт.  – 5,50 грн. за 1 кг;
4. Стегно охолоджене – 20,50 грн. за 1 кг.
Товарні залишки обмежені, тому відпускаємо не 

більше 5-ти одиниць в одні руки.
Акція триває тільки один день – 1 жовтня – та 

дійсна при наявності пенсійного посвідчення.
З повагою до вас

адміністрація ТМ «Гаманець».

Акція для пенсіонерів

Нещодавно мала мож-
ливість поспілкуватися з 
відпочивальниками, які 
їхали у Східницю. Ви-
явилися напрочуд обізна-
ними людьми. Говорили 
про все: про війну, життя, 
Україну і, звичайно, про 
Борислав. Почула про 
своє місто багато цікавого. 
Приємно здивувало те, що 
відпочивальники не при-
ховували своїх вражень 
від побаченого, добре були 
обізнані з історією міста і 
навіть пригадали відомий 
ще із шкільної парти твір 
Івана Франка – «Борислав 
сміється». Розмова була 
душевною, приховувати 
не було чого, адже розбиті 
дороги і злидні не прихо-
ваєш. Я сказала, що це на-
слідки порожньої казни, 
адже в нас знищені майже 
всі підприємства, відсутні 
робочі місця, окрім того, є 
постійна небезпека техно-
генної катастрофи. 
Найбільше здивування 

відпочиваючих викликала 
проблема з водопостачан-
ням. А сама згадала, як 
упродовж десятиліть бори-
славцям обіцяють забезпе-
чити водою. Змінюється 
влада, а основні проблеми 
міста залишаються неви-
рішеними. Пригадалося, 
як у 2012 році кандидати 
в депутати до Верховної 
Ради України обіцяли 
свою допомогу містові, але 
так  нічого й не зробили. 
Вибори пройшли, а жити в 
місті стало гірше. П’ятнад-
цять місяців центральна 
влада не виділила місту 
жодної копійки. Навіть 
одне із колись найпотуж-
ніших підприємств міста 
– управління бурових ро-
біт – не вдалося вберегти.
За місяць – знову ви-

бори, і нас знову почнуть 
«годувати» обіцянками. 
Але вже зараз хотілося б 
почути від багатьох кан-
дидатів у депутати, які 
декларують свій зв'язок 
із нашим містом, що вони 
за два роки зробили для 
Борислава?
Попри численні обіцян-

ки багатьох кандидатів 
у депутати місто так і не 
отримало ні статусу гір-
ського населеного пунк-
ту, ні державних коштів 
для вирішення проблем, 
пов’язаних із тривалим 
видобутком на його тери-
торії нафти і газу. Мені 

Борислав сміється?
складно зараз сказати, 
яких аргументів забракло 
для цього. 
Якось не хочеться зараз 

нагадувати бориславцям, 
скільки обіцянок ми почу-
ли від кандидатів в укра-
їнський парламент про 
вирішення питань водо-
забезпечення міста. Проте 
проблеми із водою Бори-
слав має досі, хоч вирішити 
їх обіцяли усі. Чому не 
вирішили? Мабуть, про це 
вартує запитати у ході цієї 
виборчої кампанії.
А ще нам потрібно добре 

подумати, кому віддати 
свій голос на цих виборах. 
Серед кандидатів у де-
путати, які намагаються 
прорватися у Верховну 
Раду сьогодні, є чимало 
таких, які знову «осідлали» 
партійні бренди та будуть 
намагатися виграти вибори 
на одних лише обіцянках. 
Очевидно, що цього разу 
ми не повинні черговий раз 
наступити на ті ж граблі 
та обрати депутата, який 
обіцятиме багато, але по 
суті не уявляє, яким чином 
можна розрубати гордіїв 
вузол бориславських про-
блем. Ми маємо на цих 
виборах підтримати кан-
дидатуру тієї людини, яка 
детально вивчила увесь 
комплекс міських проблем, 
знає шляхи їх розв’язання 
та бачить перспективу роз-
витку регіону хоча би на 
найближчі п’ять – десять 
років. А ще, на мій погляд, 

кандидат повинен бути осо-
бисто зацікавлений зробити 
щось конкретне для міста: 
хоча б відремонтувати дорогу 
до Східниці.
Думаю, що цим критеріям 

найбільше відповідає Ігор 
Курус. Пан Ігор ще на ми-
нулих виборах презентував 
«Стратегію розвитку краю», 
що дає підстави стверджува-
ти: у разі обрання народним 
депутатом він чітко знатиме, 
що потрібно робити, щоб 
наше місто ожило і почало 
розвиватися. А пан Курус 
має свій бізнес у Східниці. 
Йому, напевно, як і усім нам, 
неприємно «бити» машину, 
долаючи дорогу по вулиці 
Степана Бандери. Може, хоч 
ремонт дороги до Східниці 
допоможе вирішити? А йому 
це під силу. Адже у Києві пан 
Ігор людина не нова і має 
практичний досвід роботи у 
структурах влади. А це для 
вирішення практичних пи-
тань має велике значення. 
Не випадково мешканці його 
рідного Стебника звернулися 
до нього із проханням йти на 
вибори і обіцяли підтримати 
його кандидатуру на цьо-
горічних дочасних виборах 
до Верховної Ради України. 
То, може, вартує підтримати 
почин наших земляків зі 
Стебника? Бо лише від нас 
самих, від нашого вибору, 
буде залежати, чи засміється 
Борислав знову!

Ольга ФЛЮНТ,
мешканка Борислава.
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Мабуть, кожен, хто зна-
йомиться з твором того чи 
іншого письменника, пере-
дусім з’ясовує собі питання, 
чим живе літературний 
герой, які ідеали обстоює, 
чи є його творчість кроком 
вперед у художньому осво-
єнні дійсності, чи уповні ви-
користовує багатство нашої 
мови тощо?
Такий підхід до літера-

турно-мистецьких явищ 
якимсь чином себе виправ-
довує. Однак не треба за-
бувати також і про інди-
відуальність митця, його 
манеру творчого мислення, 
його психологію і темпера-
мент, про усталені кано-
ни традиційності, а надто 
ж пошуково-оновлюючий 
струмінь хрестоматійних 
зразків, які є реальною 
школою творення.
До таких роздумів до-

ходиш, знайомлячись із 
творчістю відомого україн-
ського письменника Ігоря 
Нижника, чия мистецька 
зоря, на жаль, уже згасла...
Щоб перейти до більш-

менш характеристики його 
творчості, бодай коротко 
зупинимось на біографічній 
та життєвій стезі нашого 
краянина. Ігор Нижник 
побачив світ Божий у селі 
Добрівлянах, що на Дро-
гобиччині. Там же і вико-
лисався. Його родина з ді-
да-прадіда –християнська і 
хліборобська. Було у батьків 
четверо дітей: хлопчик і три 
дівчинки. Всі вони зростали 
без батька: німаки його 
розстріляли у Броницькому 
лісі, що неподалік Дрогоби-
ча. Ігореві було тоді лише 
шість рочків. Усі клопоти 
по господарству лягли на 
тендітні мамині руки, яка 
з ніг падала від надмірної 
праці в колгоспі. Вона, бі-
дачка, ніколи не мала часу 
на відпочинок – ні вдома, 
ні у колгоспі. Крім роботи, 
на її долю лягли ще й інші 
обов’язки: дати дітям освіту. 
А це ой, як нелегко було 
зробити!
Ігор був зразковим шко-

лярем: взірцем не тільки у 
навчанні, але й у повсяк-
денні. Чесність, працьови-
тість, наполегливість – це 
ті характерні риси юнака, 
котрий умів перед собою 
поставити певну мету, аби 
вчасно її осягнути. Роман-
тизм і милосердя наповни-
ли душу хлопця щирістю і 
добротою. Часто-густо він 
допомагав матері у кол-
госпі. Просапував буряки, 
прополював городину, зро-
шував рослини, які весь час 
до сонця тягнулися. Це саме 
робив на тих 25-ти арах, які 
наділив їм колгосп. Пісна 
бульба, квашена капуста, 
печений цукровий буряк, 
хліба кавалок, перепуще-
не молоко – ось ці радощі 
Ігорових «розкошувань». 
Якось він казав, що голод 
отой заглядав не тільки до 
їхньої господи, але в саму 
душу залазив... І тут же 
запитував: чому воно так 
– нечесно і несправедливо? 
Одні (комуністи) жирують, 
а інші (колгоспники) біду-
ють? Хіба останні не мають 
права жити в достатку, як 
Бог приказав? Он комірник 
живе-розкошує, а мати бі-
дує?.. Власне, ці та інші за-
питання гнітили вразливу 
душу хлопця. Він вирішив 
– за всяку ціну втекти з 
колгоспу. Цей намір не раз, 
було, «касував»: як житиме 
село, мама, сестри без ньо-
го? Як?!.
Ігор мав ще одну мрію – 

музикою стати. Таким, як, 
наприклад, його вуйки, 
себто брати матері. І він ним 
таки став! Сільським музи-
кою, як у селі казали. А щоб 
його мрія стала реальною, 

Синтез музики і слова
(Пам’яті Ігоря Нижника)

вступив у музичне учили-
ще, що у місті Франкової 
юності – Дрогобичі. Ви-
кладачі-дрогобичани дуже 
скоро у хлопця виявили не-
абиякі музичні здібності, а 
також талант організатора. 
Баян та скрипка – це ті ін-
струменти, які найповніше 
освоїв. Знався, звісно, і на 
диригентстві. Тихе галиць-
ке місто, яким є Дрогобич, 
з бідного сільського хлопця 
зробило шляхетного естета, 
навчило розпізнавати добро 
і зло, зцілило допитливу 
душу – якісно і духовно.
Що ж, минулося студент-

ське життя – пора працюва-
ти. Ігоря скерували у шах-
тарське місто Червоноград. 
Потім – служба в совєтській 
армії. Після солдатчини 

волею випадку опинився 
у місті Бориславі. Був ви-
кладачем у музичній школі. 
Тут зустрів своїх друзів – 
випускників рідного йому 
училища. Серед них – Гри-
горія Піцюру, Зеновія Анто-
нішака, Ярослава Бодака, 
Емілію Морозевич, Ганну 
Левицьку та інших. У мо-
лодого викладача із ними 
зав’язалася тісна співпра-
ця і щира дружба. Згодом 
очолював міський відділ 
культури м. Борислава.
Маючи вразливу душу, 

Ігореві одного таланту було 
замало – він став складати 
вірші. Відвідував творче 
літературне об’єднання – 
спершу у Дрогобичі, потім – 
у Бориславі. Перші поетич-
ні твори опублікував у газе-
ті «Радянське слово» (тепер 
«Галицька зоря») та в газеті 
«Нафтовик Борислава». 
Чимало корисних порад дав 
Ігореві бориславець Євген 
Титикайло, з яким разом 
навчалися на українській 
філології Дрогобицького 
державного педінституту 
ім. Івана Франка. Пам’я-
таю, як радів Є. Титикайло 
за свого товариша, який у 
студентській багатотиражці 
«Радянський педагог» опу-
блікував свої перші прозові 
речі – образки. 
Наполегливість і вну-

трішня зібраність Ігоря 
Нижника  дала  бажані 
наслідки: побачила світ 
«Нива» – перша поетична 
збірка. За нею була друга – 
«Живиця».
Книги ці по-різному були 

сприйняті критикою. Щодо 
другої – не раз, було, лама-
лися гострі критичні мечі на 
полі брані любителів дис-
кусійних баталій. Навколо 
імені тоді ще молодого по-
ета суперечок, звісно, було 
чимало: одні хвалили його, 
інші – гудили, але вреш-
ті-решт зійшлися на тому, 
що І. Нижник, без сумніву, 
здібний поет, а його твори 
потрібні читачеві. З цьо-
го приводу запам’яталася 
одна неординарна супереч-
ка між двома провідними 
критиками – Анатолієм 
Макаровим та Лазарем 
Сановим (Смульсоном). 
Перший закидав борислав-
цеві надмірну абстрактність 
зображуваного ,  штучне 
нашарування небажаних 
повторів у структурі вірша, 
деяку алогічність суджень. 
Л. Санов, навпаки, захищав 
Ігоря: мовляв, талант мо-
лодого поета ще уповні не 
розкрився; пророчив йому 
велике творче майбутнє. 
Так, пророчив – і не поми-
лився! Бо згодом Ігор Ниж-
ник видав «на-гора» інші 
свої твори – як поетичні, 
так і прозові. Це, зокрема, 
«Місячне коло», «Коріння 
гір», «Сійся-родися», «Пра-
во на сльозу», «Білі вівці 
на чорній горі», «Корона», 
«Рубаї», «Дзвін». Особли-
вої похвали автор зажив, 
видавши повісті і романи 
– «Бескиди», «Доброслав», 
«Галайда», «Хліб і кров», 
«Чорний легінь», «Легенди 
гір» та інші. 
Чимало творів поета мною 

були прорецензовані. За ре-
цензією на книгу «Оновлен-
ня» я з автором мав певні 
непорозуміння... У статті 

«Оновлюючий струмінь пое-
зії» («Нафтовик Борислава», 
24. 06. 1976 р.) я, тоді ще 
дрогобичанин, дорікнув 
поету, що, мовляв, «окремі 
поезії нагадують новотворчі 
шукання, формотворчі та 
лексико-структурні рядки 
інших поетів. Наприклад, 
у рядку «...чалапала хмара 
з-за гори лапато, тінь її 
чалапає в душі» угадується 
Микола Вінграновський з 
його «Почапали каченята 
та почаполоті» та «Іде кіт 
через лід чорнолапо на 
обід» («Андрійко-говорійко», 
Київ, «Веселка», 1971 р.), а 
абстрактно почуттєве зма-
лювання реального світу 
Петром Скунцем «...Осліп-
не Всесвіт на одну зорю» ( 
Всесвіт, гори і я, Київ, Мо-

лодь, 1970 р.) стає «сліпим» 
прикладом ліплення образу 
для І. Нижника у віршотво-
рі «Це любов моя до цього 
світу стала старша на одну 
весну...». Втім, це не пряме 
запозичення. І. Нижник 
був оригінальним у своєму 
творчому вимірі. 
Ігор Йосипович частково 

зі мною погодився. Та чи 
не найбільше його обури-
ло те, що я йому про свою 
рецензію на його книгу 
нічого не сказав: «Ми понад 
дві години «накручували» 
міську ратушу, а ти про 
рецензію мовчав». Я тоді 
відповів: «Мовчав, бо не 
знав, чи надрукують». Він: 
«Надрукують... надруку-
ють... Мовчав, мов води в 
рот набрав...». Правда, нам 
чорна кішка дорогу не пе-
ребігла – ми й надалі при-
ятелювали, але, може, не 
так активно, як перед цим.
Згадаю ще одну цікаву 

зустріч з поетом, котрий 
нас, студентів, запросив у 
гості до своєї господи. Я, Ми-
хайло Левицький та Ген-
надій Мороз таки знайшли 
час, аби відвідати нашого 
старшого побратима. Як 
сьогодні, пам’ятаю (а це був 
1969 рік!) кабінет, стелажі з 
книгами, робочий стіл і два 
крісла. На столі рукописи 
майбутніх книг.
Вхідні двері нам відчи-

нила тодішня Ігорева дру-
жина, Луїза Федорівна. 
Поряд з нею були дівчинка 
і хлопчик – Людмила та 
Олег. Правда, дружина і 
діти до нашого гурту не 
приєднались. Либонь, діти 
поета були щасливими, бо 
від нас, бідних спудеїв, по 
чоколядці отримали... 
Ігор  з  «барку» витяг 

пляшчину «Російської». 
Перепрошуючи, побіг на 
кухню. Приніс чайник і чо-
тири філіжанки. Ставлячи 
на стіл, промовив: «Виба-
чайте, хлопці, так сталося, 
що в хаті ні цукру, ні хліба 
нема. Ось – кип’яток, який 
нам буде за закусь...». Я 
йому відповів: «Не журись, 
Ігоре, ми, студенти, звикли 
до цього».
Ми довго засиділись у гос-

тинного господаря. Говори-
ли про се-те, та найбільше 
про поезію. М. Левицький 
та Г. Мороз (нині відомі 
поети України), як і Ігор, 
читали свої поезії. Оскіль-
ки я мав слабку пам’ять 
до власних віршів, читав 
новелу «Кошикар». За те, 
що наші шлунки були по-
рожніми, ми на бориславця 
не ображалися. Бо знали, 
що на ту зарплатню, яку він 
отримував, важко було сім’ю 
утримувати.
Чим, власне, прикметні 

вірші Ігоря Нижника? На-
самперед, актуальністю та 
широтою тематики, життє-
вістю осмисленого матеріа-
лу, оригінальним показом 
явищ буття, принциповістю 
та виразністю. Його поезія – 
це високохудожнє полотно, 
позначене глибокою народ-
ністю. Вона – як пісня, як 
молитва. Своєю архітекто-
нікою, звучанням, дзвінкі-
стю рядка, афористичністю 
наближується до кращих 
фольклорних зразків. Поет 
нерідко звертається до часів 
своєї молодості, згадує оте 

перше своє творче начало 
– скрипку, наприклад:
Чебрецем і медом 
       пахне тихий вечір.
Скрипка на полиці –
         мов заснулий птах.
Світиться вечеря. І 
                 вогонь із печі
Засвітив усмішку в 
               маминих очах.
Сказано образно і щиро. 

Перед очима не тільки 
слова, але і їхня музика, 
ба навіть філософія життя. 
Так може писати справжній 
поет, чий талант – «не пози-
чений, а власний».
І про що б він не писав, 

його голос вражає широ-
тою світобачення, дисци-
пліною думки, любов’ю до 
України, різностороннім 
дослідженням проблем су-

часності. Його твори – це, по 
суті, синтез музики і слова, 
значущий заряд мораль-
но-етичної сили, ліричний 
спектр людських почуттів:
Спадає мла на лози
                           переярі,
Холодною росою степ
                              запах.
І хмара йде.
І неспокійно хмарі
І стогне-плаче 
                в оболоні птах.
І стогне на грозу...
Прийди і ти,
Допоки маєш право – 
                        на сльозу.
В окремих поезіях відчу-

вається бунтарський дух й 
самого автора – бунт проти 
національного та соціаль-
ного зла. Патріотичні моти-
ви поета не послаблюються 
у багатьох творах, а, навпа-
ки, наростають. Він не може 
примиритися із неправдою, 
заспокоїтись доти, поки 
правда неправду не поборе:

...Не гордий дух мені 
                 бунтує розум,
А крик душі звідсіль 
                        мене зове.
Знеславили незрячих 
                      малоросів
Облудництво і ханжество 
                                 нове.
Далеко, гей, до синього 
                          Дунаю...
А треба йти – хай триста 
                       лих в путі.
Коли поганці віру 
                     обкрадають,
Найбільший гріх – 
          молитва в темноті.
(«Повернення Івана 

Виговського»).
Майже всі історичні пер-

сонажі – гідні доби поста-
ті, непримиренні шукачі 
правди і справедливості: «І 
звівся він ((Захар Беркут. 
– А. Г.), тяжку зборовши 
втому, що валуном на груди 
налягає, і мовив їм: «Вер-
тайтеся додому і до чесних 
діл, до рала й ремесла»; де 
й ділися скуйовджені раїни, 
і вмовк дзвін вишневих 
верховіть. Чи хата це? Чи 
доля України переді мною 
зболено стоїть?» («Батькова 
хата в Кирилівці»).
Фольклор, народні пісні, 

притчі, казки, історичні 
мотиви, які опрацьовує 
поет, завжди на чатах пое-
тичної правди і душевної 
чистоти. А це ознака того, 
що такі твори талановиті, 
прості за формою, легкі до 
сприйняття:
В душі завесніло –
Та й зозуля кує.
Дивосвітоньку білий,
Рідне поле моє!
Скільки взяв я у тебе
Чистоти і тепла...
І цвіте мені небо,
Де веселка цвіла.
Сказано просто і сильно! 

Так може сказати лиш той, 
хто любить свій край, знає 
народні традиції, визна-
чний майстер пера. У кни-
гах, які опублікував Ігор 
Нижник, центральне місце 
посідають людина і приро-
да – оці два одвічні крила 
нашого земного буття. До 
того ж, людина, як земна 
істота, весь час шукає своє 
щастя, яке, мов мана, то 
зачіпає життєву сутність, то 
залишає її: «Чи так було. Чи 
так мені здалося... //Пливло 
«Над нами літо в небесах.// 
Я спочивав, немов з польоту 
птах.// На теплому стогу 

твого волосся.// Тобою день, 
тобою червень пах,// І шеле-
стіло вій твоїх колосся.// Ти 
запитала, як тобі жилося// 
В моїх минулих радощах і 
снах//».
Читаючи такі поезії, усві-

домлюєш велич світла, ідей, 
що веде людину вперед, до 
вдосконалення, даючи їй 
сили для подолання трудно-
щів – фізичних і духовних.
Варті окремої розмови й 

поеми І. Нижника: «Лада», 
«Українська ніч», «Яворова 
дека», «Феєрія», «Отаман». 
Майже всі вони розробля-
ють морально-етичні теми. 
Вони високо підносять мо-
раль – як засадничу чистоту 
поведінки, цілісність харак-
терів простих людей. Автор 
засуджує захланність, потяг 

до наживи, збагачення, 
здирство і зраду. Народ за 
свою Батьківщину ладен 
віддати кров власного сер-
ця, піти на погибель.
Особливо хвилює поема 

«Отаман» – про останнього 
кошового Запорізької Січі 
Петра Калнишевського, ко-
трого московські царі і царя-
та чверть віку гноїли в ямі 
на Соловках. Півроку – лі-
воруч. Півроку – праворуч. 
Два кроки – вперед... і ні 
кроку назад!» – ось яка кара 
від ординського «старшого 
брата» непокірному україн-
цеві!.. І за що? А лиш за те, 
що палко любив свою землю, 
що намагався виправити 
фатальну помилку великого 
полководця і державного 
мужа Богдана Хмельниць-
кого, котрий через нагальну 
і загадкову смерть не встиг 
це зробити.
О, тайна розмово,
Синів України,
Розмово
Під брязкіт ланців!..
Не чули – оглухли
Острожницькі стіни,
Як біль
Дві душі шматував.
Втім, народ пам’ятає сво-

їх Героїв. У їхній пам’яті 
лишається «далекий шлях 
чужинний в краплях крові» 
Петра Калнишевського, 
бо, як заповів наш Пророк 
– Тарас Шевченко, «не вми-
рає душа наша, не вмирає 
воля...».
Форма сонету теж була до 

снаги поету. Писав їх багато, 
особливо вінків. Були вони 
переважно філософського 
плану – про сенс життя, про 
матінку-природу, про духов-
ні цінності, про рідну землю.
Значну мистецьку вар-

тісність І. Нижника мають 
і його прозові твори. Вони 
високохудожні і виховні. 
Мені довелося рецензувати 
дві прозові речі автора – 
«Доброслов» та «Чорний 
легінь». Про останній роман 
писав таке: «Сюжет твору 
– багатоплановий, роман-
тично-піднесений. Від пер-
шої до останньої сторінки 
читач перебуває у постійній 
напрузі, стає учасником 
героїко-патріотичних подій, 
які розгортаються у ХVІІІ 
ст. в часи Олекси Довбуша.
І справді, відважний, 

мов гірський орел, краси-
вий, мов зусібічні гори, ле-
гінь-месник Іван Дублевич 
уособлює в собі весь україн-
ський народ, віковічна жага 
якого – прагнення волі, 
справедливості, своєї дер-
жавності. Ідея роману така: 
наш порятунок – повер-
нення до фольклорних та 
історичних джерел, до себе 
– усе це може поставити нас, 
українців, на ноги з високо 
піднятою головою. Втеча 
від себе, нерішучість, пасив-
ність – смерть наша. Для І. 
Нижника із його людською 
мужністю, духовною ясністю 
у совєцькі часи писати прав-
диво було мукою. Чому? Тут 
дві причини: перша – мусів 
бути собі самоцензором; дру-
ге – готував собі не зовсім 
втішне майбутнє. Правда, 
поет сих двох чинників не 
боявся – ішов своєю дорогою, 
яку підказувало його неспо-
кійне серце.
Пам’ятаю часті виступи 

Ігоря Йосиповича серед 

людей. Йому завжди влаш-
товували овації. Бо він не 
ритуально, а з повнотою 
щирості торкався струн 
душі слухачів. Був такий 
час, що він та Ігор Сусюк ор-
ганізували вечори зустрічей 
із громадськістю. Це були 
радісні зустрічі і, звичайно, 
бажані заробітки. Крім того, 
Ігор мав досить поважні 
артистичні здібності: годи-
нами напам’ять міг читати 
твори Василя Стефаника, 
та чи найбільше полюбляв 
новелу «Побожна». У това-
ристві був веселий, щирий, 
відвертий – словом, ду-
ша-людина!
Вельми тішився пись-

менник своїми поетични-
ми набутками – книгами, 
що видрукувані на Дро-
гобиччині. Це – «Рубаї», 
«Ліра», «Свіча», «Дзвін». 
Рядки цих книг, зладнані 
вправною рукою видатного 
майстра, одухотворюють, 
вчать філософії життя за 
законами єдності, любити 
усе суще, в якому краса і 
багатство – співіснування. 
Власне, у цих творах поет 
прагне осмислити своє і 
наше буття, утвердити іде-
али, які здавна сповідували 
наші предки, крізь призму 
свого світовідчуття звіряє 
те реальне, яке є суттєвим 
компонентом творчості.
Так ,  тішився ,  але  не 

дуже... Чому? Бо книги 
взявся надрукувати редак-
тор газети «Нафтовик Бо-
рислава» Роман Соловчук 
на редакційному цифрово-
му дублікаті «Duplo». Під-
пільно, звичайно, і втричі 
дорожче, ніж це мало б 
коштувати. Книги ці без 
необхідного поліграфіч-
ного обличчя – зі значною 
кількістю огріхів, сірі за 
оформленням. Така «при-
ятельська» допомога по-
клала Ігоря Йосиповича на 
лікарняне ліжко... На жаль.
В силу життєвих обставин 

письменник понад два деся-
тиліття проживав у столиці 
нашої держави. Київ для 
нього став навдивовижу 
плідним – в поезії і в прозі. 
Йому там легко жилося 
й писалося. Бо надихала 
його вірна дружина Зорес-
лава Антонівна – доктор 
медичних наук, професор, 
що походить з давнього 
шляхетного роду – роду, 
який суціль був причетний 
до створення Закарпатської 
Народної Республіки, зокре-
ма уряду Августина Воло-
шина. Це – брати Михайло, 
Юлій та Антон Бращайки! 
Відомо, що душа І. Ниж-

ника – це частка душі Віч-
ності. І це справді так: поет 
– завжди поет. І на землі, 
і в Потойбіччі. Знайомля-
чись нині з його поезією, 
відчуваєм його постійну 
присутність – під час читан-
ня і після.
Зазвичай, і в музиці, і 

в літературі Ігор Нижник 
завжди був у повній гармо-
нії зі світом – земним і кос-
мічним. Оголеним нервом 
свого неабиякого таланту 
торкався самого сенсу буття. 
Свого і вселюдського. Його 
поезія – це синтез музики 
і слова, який давав йому 
всеціло жити й творити.

...28 вересня цього року 
минає рік, як великий та-
лант України відійшов у 
Вічність... Так, відійшов, 
але у своїх творах житиме 
так довго, як довго житиме 
наша знедолена нація.

P. S. Оцю статтю хочу 
завершити віршем, присвя-
ченим світлій пам’яті Ігоря 
Нижника:
Недавно був між нами,
Тепер уже нема:
Помандрував світами,
Де Вічності зима...

Пішов собі в минуле,
Та книги залишив.
Завмерло серце чуле,
Немовби і не жив.

Та буде далі жити,
Допоки пам’ять є.
Ним будем дорожити,
Бо ім’я це – святе!

Андрій ГРУЩАК, 
член Національних спі-
лок України – письмен-
ників та журналістів.
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Майже всі політичні 
сили залучили до своїх 
передвиборчих списків 
комбатів. Але одні партії 
роблять це заради піару, 
інші – для конкретної 
роботи.
Командири доброволь-

чих батальйонів і справді 
продемонстрували хоро-
брість та здатність три-
мати оборону, і, безпереч-
но, заслужили своє право 
представляти у парламен-
ті виборців. Але експерти 
застерігають партійних 
лідерів: якщо ви взяли 
їх до списку лише для 
того, або пропіаритися, то 
будьте готові до того, що 
після обрання до Верхов-
ної Ради вони не будуть 
беззаперечно виконувати 
усі вказівки. Не стануть 
голосувати за когось ін-
шого або віддавати власні 
картки. Бо ці хлопці у 
своєму житті бачили стіль-
ки, скільки пересічному 
депутатові й не снилося. 
Тож їх не купиш і не за-
лякаєш.
Але є політичні сили, 

які запросили комбатів із 
конкретною метою – щоб 
допомогли реформувати 
армію та підвищити оборо-
ноздатність країни. Бо хто 
ж краще за військових, які 
мають значний бойовий 
досвід, зможе вказати на 
основні помилки у нашій 
обороні та підказати, що і 
як треба робити.
Саме таких людей об’єд-

нала Політична партія 
«Народний фронт». Ма-
буть, у цьому списку най-
більше командирів ба-
тальйонів. Усі вони нині 
працюють у спеціальному 
органі при партії – Вій-
ськовій раді, яку коор-
динує лідер, військовий 
експерт Дмитро Тимчук. 
Не чекаючи виборів, 

Військова рада вже роз-
почала свою роботу із під-
готовки проектів законів 
та першочергових кро-
ків – як тактичних, так 
і стратегічних. Перше, 
що визначили учасники 
Ради, – причини, через які 

Військова рада 
«Народного фронту» 
стоїть на позиціях 
створення сильної  
Української армії 

ми «маємо те, що маємо».
І перша з них – цілкови-

та неготовність як військо-
вого, так і центрального 
керівництва держави до 
будь-якої військової агре-
сії. Занадто довго ми жили 
в омані, що нам нічого не 
загрожує, бо ми – мирна 
позаблокова без’ядерна 
держава, безпека якої га-
рантована міжнародними 
договорами. Саме тому 
ніхто не був готовий до 
війни, тим більше, з «брат-
ським народом». Але така 
безпечність – порушення 
відомої військової істини. 
Про те, що армія будь-якої 
країни має готуватися не 
до найреальнішої, а до 
наймасштабнішої загрози. 
Навіть якщо вона вида-
ється геть неймовірною. В 
цьому випадку, на думку 
військових експертів, ми 
мали бути готовими до 
війни з Росією у той мо-
мент, коли вона анексува-
ла Крим. 
Друга причина, на яку 

вказують члени Військової 
ради, – тотальна коруп-
ція у силових структурах. 
Цим, власне, і пояснюється 
страшна некомпетентність 
військового керівництва, 
хабарництво, зрадництво 
та крадіжки. На думку од-
ного з учасників Військо-
вої ради, командира ба-
тальйону «Миротворець» 
Андрія Тетерука, боротьба 
з корупцією та військо-
ва люстрація – це те, що 
потрібно робити у першу 
чергу. Адже саме через 
тих горе-генералів, які 
купували свої посади за 
величезні гроші та потім 
просто відбивали їх, наші 
військовослужбовці в зоні 
АТО зазнали поразок та 
втратили сотні товаришів. 
Що ще треба робити? На-

самперед – створити єдину 
структуру військової орга-
нізації, що об’єднає різні 
військові формування під 
єдиним керівництвом, із 
одним центром ухвалення 
рішень. До цієї структури 
обов’язково мають бути 
включені добровольчі ба-

тальйони. Саме добро-
вольці, справжні патріоти, 
повинні стати основою но-
вого українського війська 
і бойового резерву. 
Стосовно стратегічних 

кроків, то, на думку вій-
ськовослужбовців, які вхо-
дять до Військової ради, 
потрібно подумати, як 
захистити країну за допо-
могою системи колектив-
ної безпеки. Тому вступу 
до НАТО альтернативи 
немає. А отже, потрібна 
нова воєнна доктрина та 
стратегія національної 
безпеки. Потрібно також 
розвивати Збройні Сили 
України, перетворювати 
їх на мобілізаційні школи. 
Щоб українські солдати 
вміли не лише зводити 
дачі та фарбувати парка-
ни генералам, а й тримати 
зброю та захищати Бать-
ківщину.
Окремий пункт, який 

розробили учасники Вій-
ськової ради, – формуван-
ня бази партизанської вій-
ни. В усіх прикордонних 
районах має бути створена 
мережа секретних пунктів 
управління, складів із 
озброєнням та медикамен-
тами. Такі загони мають 
швидко реагувати на будь-
яку загрозу з боку сусідніх 
держав. 
Усі ці ініціативи будуть 

закріплені у відповідних 
законах після проходжен-
ня «Народного фронту» до 
парламенту. Саме такий 
підхід – практичні поради 
та рекомендації від бойо-
вих офіцерів – здатен при-
нести Українській армії 
більше користі, ніж будь-
які «мертвонароджені» 
кабінетні доктрини.  

Олеся ДОВГА.
На знімку:  члени Вій-

ськової ради Дмитро 
Тимчук, Андрій Тетерук 
та Євген Дейдей презен-
тували свій план щодо 
посилення обороноз-
датності країни.

Перший раз з Качин-
ським ми вибрались ря-
тувати світ від москалів у 
2008 році. Після російської 
агресії на Грузію Прези-
дент Польщі Лех Качин-
ський зібрав президентів 
сусідніх держав, в тому 
числі і Віктора Ющенка, і 
було прийняте рішення ви-
рушати до Тбілісі. Оскіль-
ки я добре орієнтувався на 
пострадянському просторі, 
володів російською мовою, 
на той час вже коментував 
східну політику Польщі, 
люди, близькі до адміні-
страції Президента, запро-
понували мені долучитись 
до вояжу. Не вагаючись, я 
погодився. Проте за кіль-
ка годин виявилось, що з 
президентським літаком 
у Варшаві щось негаразд 
і Ярослав Качинський ви-
летів із Польщі чартерним 
рейсом. Через це скасува-
ли також і участь багатьох 
осіб у вильоті, хоч рішення 
про відміну подорожі не 
було. 
До Тбілісі я дістався 

днем пізніше від Леха Ка-
чинського. Про мужність, 
проявлену лідерами п’яти 
країн (Віктором Ющен-
ком, президентами Польщі 
Качинським, Литви Адам-
кусом, Естонії Хендріком 
Ільвесом і прем’єр-міні-
стром Латвії Іваром Год-
манісом) я вже дізнався 
від пересічних грузинів. 
Пізніше коментування цієї 
події підтверджувало, що 
присутність цих важливих 
політиків у столиці Грузії 
зупинила російські війська 
і дала можливість розпоча-
ти переговори з Москвою. 
У 2008 році польська 

преса багато писала про те, 
що Україна стане наступ-
ною жертвою російської 
агресії. В Україні про це 
ніхто не хотів тоді ані ві-
рити, ані чути. В одному з 
матеріалів я опублікував 
коментар першого Пре-
зидента України Леоніда 
Кравчука, з котрим здзво-
нився по телефону. Всі за-
певняли, що Росія ніколи 

Історія твориться сьогодні
Cпогади про Революцію гідності 

я запропонував написати Іванові 
Матковському задовго до парла-
ментських виборів. Цілком випад-
ково зустрів колишнього однокурс-
ника дочки на вулицях Дрогобича і 
в ході обговорення подій на Майдані 
та проросійських виступів сепара-
тистів на сході держави почув від 
нього багато цікавих та маловідо-
мих фактів, пов’язаних із нашою 
боротьбою за незалежність та єв-
роінтеграцію. Запропонував напи-
сати декілька спогадів про Майдан 
та недавні події, які сколихнули 
Україну та світ. Перший спогад 

з’явився у редакційній скриньці га-
зети напередодні реєстрації Івана 
Матковського кандидатом у народні 
депутати України по 121-ому Дро-
гобицькому виборчому округу. Тож 
перед тим, як знайомити читачів із 
мотивами, які спонукали молодого 
дрогобицького науковця балотува-
тися  до Верховної Ради України 
та його передвиборчою програмою, 
пропонуємо декілька його спогадів 
про буремні події новітньої історії 
Української держави, безпосереднім 
учасником яких довелося стати про-
стому українському хлопцеві.

                                                П. М.

Польща підтримує 
євроінтеграційний 

курс України

не ступить на священну 
українську землю. 
Двома роками пізніше, 

Президент Польщі Лех 
Качинський загинув у смо-
ленській авіакатастрофі. 
Без сумніву, та катастро-
фа була одним з кроків 
підготовки до нападу на 
Україну. Ключем цьому 
були стратегічні орієн-
тири Качинських у схід-
ній політиці та підтримка 
демократичних і євроін-
теграційних процесів в 
Україні. Як прибічник 
Речі Посполитої Ягеллон-
ської, світлої пам’яті Пре-
зидент Лех Качинський, 
його брат Ярослав Качин-
ський та політичний рух 
Право і Справедливість 
демонструють погляди, 
визначені  ще  Юзефом 
Пілсудським. 
Коли розпочався Євро-

майдан у Києві, контакти 
з польськими політиками 
виявились дуже корисни-
ми. Після звірячого побит-
тя беркутівцями студентів 
30 листопада я отримував 
з ЄС кожен день дзвінки. 
Політики в Брюсселі не 
могли повірити, що Яну-
кович, з котрим вони не-
давно ще пили каву, пішов 
білоруським сценарієм 
і демонструє силу проти 
власного народу. 
Ярослав Качинський, 

лідер польської опозиції, 
одразу відгукнувся під-
тримати протести у Києві. 
Першого грудня з деле-
гацією він приземлився 
в Києві на летовищі. З 
українського боку його зу-
стріла скромна делегація 
– я і два народні депутати: 
Ігор Васюник та Микола 
Княжицький. Від пам’ят-
ника Тарасові Шевченку 
і до Майдану мільйонну 
колону вели Арсеній Яце-
нюк, Володимир Кличко, 
Олег Тягнибок та Ярослав 
Качинський з кількома 
євродепутатами. Після 
виступів  українських 
політичних лідерів ми з 
Качинським по драбині 
видерлись на автомобіль і 

на весь Майдан він заявив: 
«Україна – це Європа! Я 
хочу, щоб ви почули, – ви 
не самі в цій боротьбі!». 
Після відвідин Києва 

Ярослав Качинський був 
розкритикований проро-
сійськи налаштованою 
частиною польського су-
спільства. Головним за-
кидом на його адресу було 
те, що він їздить до Києва 
і підігріває антиросійську 
атмосферу. Але ми були 
іншої думки і понад де-
сяток народних депутатів 
України написало Яросла-
ву Качинському подяку за 
підтримку Майдану.
Польща нині зайняла 

ключову позицію в ЄС. 
Один з учасників згаданої 
ходи на Майдані Ришард 
Чарнецький нині є за-
ступником голови Євро-
пейського парламенту, 
польський Прем’єр-міністр 
Дональд Туск обраний Го-
ловою Європейської Ради. 
Дані на Майдані обіцянки 
ці політики виконують і в 
останні місяці активно бо-
рються в ЄС, щоб захисти-
ти Україну від російської 
агресії. 
З українських політиків 

найбільшою симпатією в 
них користується Арсеній 
Яценюк. У розмові мої 
друзі не раз наголошува-
ли, що тільки він зможе 
реалізувати програму, 
яка відкриє перед Укра-
їною шлях до об’єднання 
з Європою. Під час остан-
ньої нашої з ним розмови 
у Львові кілька місяців 
тому Ярослав Качинський 
сказав мені: «Підтримуй 
Арсенія Яценюка, він ві-
діграє ще велику роль для 
України».
Іван МАТКОВСЬКИЙ.
На знімку: Іван Мат-
ковський (праворуч) 
із лідером польської 
опозиції Ярославом Ка-
чинським у Львові.

Фото з архіву 
польської опозиційної 

партії «Право і 
справедливість».

У Східниці 27 вересня відбудеться фут-
больний турнір пам’яті «Небесної сотні».
Подякувати футболом тим, хто віддав 

своє життя за краще майбутнє, збереться 
чотири команди одинадцятирічних та 
десятирічних  хлопців. На змагання  за-
прошені футбольна команда з Трускавця, 
двома командами буде представлена  
дитяча спортивна  юнацька школа  м. 
Борислава та команда господарів – ФК 
«Східниця».
Ідея увіковічнити пам’ять про людей, 

які загинули, шоб ми могли жити, працю-

У Східниці відбудеться футбольний 
турнір пам’яті «Небесної сотні» 

вати, займатися спортом і робити усе можливе, 
щоб Україна розвивалася нормальною замож-
ною державою, має передаватися від покоління 
до покоління, належить голові Східницької 
селищної ради Івану Піляку.
Цей футбольний турнір стане доброю наго-

дою зацікавити молодь, пропагуючи здоровий 
спосіб життя. 
Футбольний турнір пам’яті «Небесної сотні» 

проводиться за підтримки  Східницької селищ-
ної ради на чолі з селищним головою Іваном 
Піляком. Наш кор.
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Непростий, переломний 

час переживає Україна. 
Непростий, переломний 
час переживає й Борислав. 
Втім, зміни, трансформа-
ції, які бачимо сьогодні, 
свідчать: перемога буде 
за Україною, за кожним її 
містом і селом, за кожним 
громадянином. 
Двадцять три роки кра-

їну ділили, розкрадали, 
руйнували. Системно, ці-
леспрямовано. І тільки 
недавно почало форму-
ватися та діяти справжнє 
громадянське українське 
суспільство.
За цей час багато про-

блемних питань виникло 
у нашому Бориславі. Ви-
рішувати їх поодиночно 
– неможливо. Потрібен 
системний державний під-
хід. Відтак наш обранець в 
Українському парламенті, 
народний депутат Украї-
ни Роман Ілик звернувся 
до уряду з клопотанням 
ініціювати розроблення та 
забезпечення реалізації 
Державної цільової програ-
ми невідкладних заходів із 
запобігання загостренню 
техногенного навантажен-
ня та соціальної напруги у 
м. Бориславі та оголошення 
міста зоною надзвичайної 
екологічної ситуації. Такі 
запити парламентар озву-
чував і при попередній 
владі. Втім, уряду Яну-
ковича-Азарова нецікава 
була Україна загалом та 
проблеми міста  взагалі. 
Хіба що задля наповнення 
власних кишень, офшо-
рів. Такі ж запити, після 
повалення режиму, було 
скеровано новій владі – до 
Кабміну, який очолює Ар-
сеній Яценюк. Але маємо 
розуміти, що неоголошена 
війна східного «сусіда», а 
фактично – окупанта, вне-
сла свої корективи в держа-
ві і кожної людини зокрема. 
Як наслідок, складна фі-
нансова ситуація в країні, 
до якої призвело недолу-
ге злочинне керівництво 
уряду Януковича-Азарова, 
а також стан фактичної 
війни змусив уряд України 
призупинити фінансуван-
ня будь-яких нових загаль-
нодержавних програм.
Здавалося б, руки мали 

б опуститися. Але ж ні! Бо 
якщо вболіваєш за свій 
край, то будеш вперто йти 
до мети. Якщо розумієш, що 
за тобою – тисячі краян, то 
будеш робити все можливе 
для того, щоб вирішити їхні 
проблеми.
Так і з Бориславом. Якщо 

нову програму прийняти 
змоги немає, то є змога бо-
дай запустити попередню. 
Нардеп скерував низку 
звернень, запитів у різні 
інстанції. Як результат, з 
відповіді Мінекології на 
депутатське звернення Ро-
мана Ілика, адресоване 
Прем’єр-міністрові України 
Арсенію Яценюку щодо 
визнання Борислава зо-
ною екологічного лиха та 
розроблення і реалізації за-
гальнодержавної цільової 
програми щодо ліквідації  
екологічних і соціальних 
наслідків довготривалого 
видобутку нафти й озоке-
риту на території м. Бори-
слава, зрозуміло: станом на 
сьогодні є змога працювати 
із уже діючими чи раніше 
прийнятими програмами.
В Мінекології, посила-

ючись на Постанову КМУ 
від 01. 03. 2014 р. № 65, 
зазначають, що реалізація 
державної цільової про-
грами, яка потребує до-
даткового фінансування, 
зараз не зможе бути реалі-
зована. Водночас у відпо-
віді Мінекології йдеться, 
що Міністерство вбачає 
за доцільне забезпечити 
фiнансування заходiв, ви-
значених пiдпунктом 9 
«лiквiдацiї екологiчних i 
соцiальних наслiдкiв довго-
тривалого видобутку нафти 
та озокериту на території 
м. Борислава»  пункту 2 
роздiлу ІІІ Загальнодер-
жавної програми захисту 
населення i територiй від 
надзвичайних ситуацiй 
техногенного та природного 
характеру на 2013 – 2017 
роки, затвердженої ЗУ від 
07. 06. 2012 р.».
Нардеп зазначає: ця від-

Віталій ГОЛОВЧАК: «На 
фундаменті, який закладено, ми 

спільно зуміємо збудувати 
якісні зміни для нашого 

Борислава і його мешканців»

повідь – проміжна. Рішен-
ня – за Прем’єр-міністром. 
«Ми чітко усвідомлюємо, 
що сьогодні країна у склад-
ній фінансовій ситуації. 
Водночас уже впродовж 
десятиліть наші краяни 
потерпають від наслідків 
довготривалого нафтови-
добутку на території міста 
Борислав. Людям, місту 
потрібно допомогти. Якщо 
прийнята ще в 2012-му 
році Програма нарешті за-
працює і отримає належне 
фінансування – це вже буде 
успіх, за яким послідують 
такі реальні кроки щодо 
вирішення непростої ситу-
ації в місті», – наголошує 
Роман Ілик.
Щоб чітко розуміти, для 

чого ця програма, що це 
дасть містові і містянам, 
ми поспілкувалися з голов-
ним лікарем Бориславської 
ЦМЛ Віталієм Головчаком. 
Адже, згідно з програмою, у 
місті мало б відбутися пере-
несення корпусів Борислав-
ської центральної міської 
лікарні за межі нафтового 
й озокеритового родовищ 
та завершення будівництва 
лікарні на 300 ліжок.

«Основна проблема, яка 
на сьогодні є в борислав-
ській медицині, – це від-
сутність єдиного лікар-
няного комплексу. Тобто, 
розкиданість лікарні по 
багатьох різних корпусах, 
які достатньо старі, при-
стосовані, – розповідає Ві-
талій Головчак. – Це не є 
типові медичні корпуси, 
це – пристосовані примі-
щення, які віддалені один 
від одного на відстані від 5 
до 10 кілометрів, що тягне 
за собою, зокрема, склад-
ний і затратний варіант 
утримування комуналь-
ного господарства. Адже 
на кожен корпус лікарні 
треба мати своє опалення, 
своє водопостачання, свою 
господарську службу. Це 
«роздуває» штат, адже тре-
ба обслуговувати велику 
кількість приміщень. Крім 
того, таке розміщення кор-
пусів  ускладнює надання 
допомоги, адже утрудняєть-
ся логістика, перевезення 
консультантів, пацієнтів 
між корпусами, нема змо-
ги надання комплексної 
допомоги у вигляді різних 
спеціалістів одномоментно 
при надходженні складних 
хворих з різними супутніми 
патологіями тому, що тера-
певт знаходиться в одному 
корпусі, хірург – в іншому, 
гінеколог – ще в іншому. 
Тобто, всі «розкидані», і 
звозити всіх докупи дуже 
важко. Тим паче, що немає 
моста, відстані надзвичай-
но великі між корпусами. 
Це – великі витрати паль-
ного, що на сьогодні не 
фінансуються. Як наслідок, 
все веде за собою великі 
фінансові збитки, які мог-
ли б піти на медикаменти, 
харчування, апаратуру. Ми 
добре розуміємо, що недо-
статність фінансування є 
не лише в Бориславі, а в 
усій Україні. 86 % бюджету 
йде на  зарплати, 10 % – на 
комунальні послуги і лише 
4 % залишається на харчу-
вання, медикаменти, при-

дбання апаратури і обслуго-
вування тієї апаратури, яка 
вже є. В нашому випадку 
ускладнена логістика – це 
додаткові витрати, додатко-
вий тягар. Саме тому усі ми 
стараємося зрушити з місця 
питання добудови єдиного 
лікарняного комплексу, 
який був розпочатий ще у 
80-х роках по вул. Куліша. 
Комплекс станом на сьогод-
ні  є частково побудований, 
частково незавершений. 
Ми розробили  документи 
на землю, є уточнена про-
ектно-кошторисна докумен-
тація, залишилося пройти 
експертизу, і після того 
добиватися фінансування 
завершення будівництва. 
Це дало б можливість знач-
но зменшити витрати на ко-
мунальні послуги і суттєво 
покращити, оптимізувати 
саму медичну допомогу, 
яка буде сконцентрована 
разом з усіма спеціалістами 
в одному місці».
Віталій Головчак пере-

конаний: багатопрофільна 
лікарня в м. Бориславі є 
життєво-необхідною. «Бо-
рислав географічно зна-
ходиться у специфічному 
положенні – ми ближчі до 
багатьох сіл Дрогобицького 
району, а також деяких сіл 
Турківського і Сколівського 
районів, і ці пацієнти звер-
таються в першу чергу до 
нас, а не в районні лікарні 
згідно свого географічного 
розміщення. Тому ми му-
симо мати невідкладну до-
помогу, хірургію, травмато-
логію. В нас є достатньо хо-
роший пологовий будинок 
з позитивною багаторічною 
історією. В нас є багаторічні 
традиції ендокринологічної 
допомоги. В нас колись 
був міськрайонний ендо-
кринологічний диспансер, 
який зараз працює у ви-
гляді ендокринологічного 
відділення. Ми готові далі 
розвивати цю ділянку і 
приймати в себе пацієнтів з 
ендокринологічними захво-
рюваннями зі всієї округи. 
Тобто, Борислав має право 
і повинен мати нормальну 
медицину і нормальну ба-
гатопрофільну лікарню».
Дуже багато розмов ос-

таннім часом навколо теми 
реформування медицини 
краю. Чи потрібна тоді така 
лікарня Бориславу, якщо, 
сподіваємося, незабаром 
почнуться зміни? Віталій 
Головчак впевнений, що по-
трібна. Бо бачить для міста 
нафтовиків свою нішу. «В 
медичних колах йде роз-
мова про те, що наш регіон 
– специфічний. Провести 
стандартну реформу на 
базі міст Борислав, Дрого-
бич, Трускавець, Стебник 
за звичайним прикладом 
навряд чи вдасться, та й 
чи буде з того очікуваний 
ефект. А, отже, варто у цих 
містах створити спеціалі-
зовану медицину. Тобто, 
зробити більш укрупнені 
центри в цих містах за 
певними напрямками. Я 
вважаю, що Борислав має 
право мати тут як бага-
топрофільну лікарню, так і 
спеціалізовану. Ми бачимо 
це, як ендокринологію, і всі 
спеціальності, які є навколо 

ендокринології. Ми роз-
глядали питання про від-
криття відділення хірургії 
діабетичної стопи, ми го-
тові розвивати хірургічну 
ендикронологію та інше. 
А багатопрофільна лікар-
ня у вигляді терапевтич-
них, хірургічних та інших 
відділень дуже потрібна, 
зважаючи на географічне 
розміщення міста».
Головний лікар чітко 

усвідомлює: робота, яка 
ведеться задля того, щоб 
у Бориславі таки було збу-
довано новий комплекс 
– надзвичайно потрібна. 
«Кроки, які робить Роман 
Ілик, оцінюю, як виключно 
позитивні. Він системно 
закладає фундамент для 
подальших змін. Це, як в 
будинку: міцний фунда-
мент – і будинок стоїть, 
хиткий фундамент – і самі 
знаєте, що може статися. 
Зараз бачу, що заклада-
ється міцний фундамент. А 
отже системні зміни будуть, 
це видно вже. 
Більше того, з  Рома-

ном Романовичем ми в до-
статньо нормальних чисто 
людських відносинах, і я 
без проблем можу зверну-
тися до нього в будь-який 
час у будь-яких питаннях 
і він завжди старається 
допомогти – як на рівні об-
ласті, так і на рівні Києва.  
Він – лікар, я – лікар, нам 
легше говорити, ми гово-
римо однією мовою. Знаю, 
що наш округ отримав за 
сприяння депутата аж 12 
машин швидкої медичної 
допомоги. Дві з них вже 
надають допомогу бори-
славцям. Швидкі допомоги 
– це не наша компетенція, 
не підпорядковуються цен-
тральній міській лікарні, 
але факт залишається фак-
том – ці машини працюють, 
рятують людські здоров’я, 
життя. Нашій лікарні Ро-
ман Романович допоміг з 
проходженням коштів на 
придбання медичної апа-
ратури. Багато років ми ні-
чого не купували, а в цьому 
році, незважаючи на скрут-
не становище, інфляцію, та 
багато інших перепон, нам 
спільно вдалося достатньо 
багато всього придбати – 
для хірургічного, пологово-
го та інших відділень

…Пригадався щойно ви-
падок, який набув свого 
часу резонансу: у нас, в 
горах, на молодих хлопців 
напав дикий ведмідь. Спе-
цифічних вакцин від сказу 
у нас не було. Фактично їх 
немає в цілій Україні. Вря-
тувати життя цим юнакам, 
ледь не з-під землі дістав-
ши ці вакцини, допоміг 
Роман Романович, який 
через департамент охорони 
здоров’я, власні особисті 
знайомства таки зміг знай-
ти залишки цієї вакцини. 
Ми «прищепили» хлопців, 
і це дало можливість убез-
печити їх від захворювання 
на смертельний сказ.
Повертаючись до теми 

нашої розмови, скажу так: 
співпраця з народним депу-
татом України  є, розуміння 
– є, можу здзвонитися з ним 
в будь-який час, він завжди 
бере слухавку і старається 
допомогти у всіх питаннях, 
по яких звертаємося. Роботу 
нардепа за ці неповні два 
роки каденції оцінюю пози-
тивно і вірю, що на фунда-
менті, який закладено, всі 
разом з ним  спільно зумі-
ємо збудувати якісні зміни 
для нашого Борислава і 
його мешканців», – переко-
наний  Віталій Головчак.

Розмову записала
Марічка 

КУЛЬЧИЦЬКА.
На знімку: головний 

лікар ЦМЛ 
Віталій Головчак.

У січні 1877 р. у першому 
номері львівського журна-
лу «Друг» вперше опублі-
ковані, а згодом вийшли 
окремою збіркою, художні 
твори про Борислав – перші 
оповідання про озокерит-
но-нафтову промисловість 
Борислава видатного укра-
їнського письменника Івана 
Франка у збірнику опові-
дань під назвою «Борислав. 
Картини з життя підгір-
ського народу». Ці твори, за 
словами І. Франка, мали у 
Галичині succes de scandal 
– скандальний успіх.

1877 р. у м. Бориславі 
через збільшення кілько-
сті мешканців іудейського 
віросповідання, що працю-
вали в озокеритно-нафто-
вій промисловості, було 
створено метричний округ 
для бориславських іудеїв. 
Будували численні божниці 
та синагоги, які проісну-
вали до 1941 р., та було 
закладено перше окреме 
кладовище (кіркут) між су-
часними вул. Дрогобицькою 
та вул. Тернавкою. 1956 р. 
воно було офіційно ліквідо-
ване, а потім зруйноване 
радянською владою.

1878 р. вперше у львів-
ських журналах вийшла 
друком перша повість ви-
датного українського пись-
менника Івана Франка «Boa 
constrictor» («Змій полоз») 
про озокеритно-нафтову 
промисловість Борислава.

13. 09. 1880 р. озокерит-
но-нафтову промисловість 
Борислава вперше відвідав 
Австро-Угорський імпера-
тор, цісар і король Франц 
Йосиф І з численними дер-
жавними особами (князями, 
міністрами та іншими чино-
вниками).

01. 1881 р. у першому 
номері львівського журна-
лу «Світ», виданого укра-
їнською мовою, вперше у 
світі розпочато друкування 
повісті на соціально-робіт-
ничу тематику видатного 
українського письменника 
Івана Франка «Борислав 
сміється», яка згодом стала 
найвідомішим його літера-
турним твором і виданим 
десятками мовами у всьому 
світі.

1881 р. у львівському на-
уковому журналі «Kosmos» 
відомий науковець, доктор 
геології, професор Рудольф 
Зубер опублікував статтю, у 
якій вперше згадується про 
знайдення у Бориславі, під 
час копання озокеритно-на-
фтової ями-криниці, залиш-
ків мамонта. А саме про зуб 
мамонта, який знаходився 
у промисловця, власника 
топлярні озокериту в Бори-
славі пана Добля. 

15. 05. 1881 р. під час бі-
йок робітників нафтово-озо-
керитної промисловості від 
пострілів поліції вперше у 
Бориславі загинув робітник 
озокеритно-нафтової про-
мисловості.

19-20. 07. 1884 р. у Бори-
славі вперше відбулася так 
звана «Бориславська вій-
на», спровокована місцеви-
ми жидівськими підприєм-
цями. Це був конфлікт між 
християнами і жидами – 
робітниками озокеритно-на-
фтових копалень – від 3-х до 
6-ти тисяч осіб та поліцією, 
озброєною вогнепальною 
зброєю. Під час бійок спер-
шу з французької компанії 
було вбито 5 робітників та 
34 тяжко поранено. Згодом 
поліцією двох нападників 
було поранено, а 30 ареш-
товано та засуджено.
У 1880-х рр. вперше було 

викарбувано для місцево-
го обігу монети приватної 
озокеритно-нафтової фірми 
«Мочари Ліберман» у Бо-
риславі.

1886 р. у Бориславі від-
крито перший професійний 
навчальний заклад – Гірни-
ча Школа.

1893 р. відомий україн-
ський вчений-хімік, про-

фесор, громадський і дер-
жавний діяч, академік, 
доктор Роман Залозецький 
(1861 – 1918) опублікував 
наукову працю про склад 
повітря в озокеритових шах-
тах Борислава. Це була 
одна з перших наукових 
праць і досліджень в галузі 
безпеки здоров’я робітників 
та охорони природного на-
вколишнього середовища 
Борислава.
У березні 1893 р. нафто-

промисловці Станіслав Ще-
пановскі та Генрик Віняж 
із нафтогазових копалень 
Східниці збудували перший 
нафтопровід до Борислава. 
Загальна його довжина 
складала 15 км і працював 
він під тиском парових 
насосів американської сис-
теми Вортхінґтона.
У березні 1893 р. у Бо-

риславі вперше побував 
відомий канадський нафто-
промисловець Вільям Генрі 
Мак-Ґарвей, який згодом 
організував буріння глибо-
ких нафтових свердловин. 
Це дало початок новому 
періодові у розвитку вели-
кої нафтової промисловості 
Борислава та його околиць.
У червні 1893 р. відомий 

канадський нафтопромис-
ловець Вільям Генрі Мак-
Ґарвей організував у Бори-
славі, на Потоці, буріння 
першої нафтової свердлови-
ни «Карпатський Раточин 
1» (згодом № 1100) ударним 
методом за допомогою меха-
нічного (парового) приводу 
із застосуванням сталевих 
обсадних труб, штанг та тро-
сів так званим канадським 
методом сухого ударного 
буріння.

10. 12. 1893 р. у Бориславі 
відбулися перші загальні 
установчі збори, на яких 
при громадській управі 
(сучасна вул. Т. Шевченка) 
було створено добровільне 
пожежне товариство. З того 
часу бере початки історія 
пожежництва Борислава.

09. 1897 р. вулицями 
Борислава вперше про-
їхав своїм першим в Укра-
їні приватним автомобілем 
марки «Viktoria» фірми 
«Benz» відомий у Галичині 
нафтопромисловець Ка-
зімєж Одживольскі (04. ІІІ. 
1860 – 01. XI. 1900) – влас-
ник нафтових копалень 
у Східниці та Campina i 
Busztenari (Румунія).

1898 р. на Волянці було 
розпочато буріння нафто-
вої свердловини Келлог 2, 
(Kellog 2, Spitzmann 2, Fanto 
2, сучасний її № 497), яке за-
вершили 1899 р., глибиною 
700 м., а згодом поглиблено 
до 791 м. Це найстаріша 
нафтогазова свердловина 
у м. Бориславі, яка уже 115 
років експлуатується до сьо-
годнішнього дня.19  травня 
1949 р. свердловину було 
переведено на експлуата-
цію штанговим глибинним 
насосом ряду СКН-3. Сьо-
годні нафта й газ видобува-
ється з менілітових пластів 
із глибини 617 м.
У 1890-х рр. у Борисла-

ві вперше офіційно діяла 
омброметрична (метеоро-
логічна) станція, дирек-
тором якої був відомий 
український письменник, 
директор народної школи, 
педагог Стефан Ковалів 
(1848 – 1920).

01. 01. 1900 р. вперше на 
Прикарпатті відкрито лінію 
міжміського телефонного 
зв’язку Дрогобич – Бори-
слав – Східниця довжиною 
24 км.

02. 06. 1902 р. у Бориславі 
сталася найбільша гірни-
чопромислова катастрофа, 
що була спричинена ви-
бухом газу в озокеритній 
копальні, де загинуло 20 
робітників.

Єдине, унікальне 
та неповторне у світі 
місто – Борислав

(Продовження 
     Поч. у номері 75).

(Продовження у на-
ступному числі часо-
пису).
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Я віршем стаю до 
                          битви
Віршем мучусь, віршем
                          кохаю…
Це Іван Гнатюк – лауреат 

Національної премії імені 
Тараса Шевченка, поет, 
письменник, перекладач, 
есеїст, громадський діяч, 
Почесний городянин міста 
Борислава. Літературні чи-
тання «Дух одвічної стихії 
Івана Гнатюка», які відбу-
лися у центральній міській 
бібліотеці,  присвячені  були 
85-річчю від дня народжен-
ня нашого видатного края-
нина Івана Гнатюка.

 Борислав – місто нез-
вичайної долі: оспіваний 
Каменярем, він постійно 
плекає таланти письмен-
ницької  ниви .  Так  вже 
розпорядилася доля, що  
географічно знаходячись 
на 101-му кілометрі від 
обласного центру, Бори-
слав прихистив багатьох 
талантів України в роки 
тоталітарного режиму. У 
величному сузір’ї літера-
торів нашого міста чільне 
місце посідає постать Івана 
Гнатюка. Після сталінських 
таборів доля привела поета 
до міста прикарпатських 
нафтовиків, де мешкали  
батьки дружини.

«...Нема нічого кращого за слово»
Ще в давні дні, як був 
                   я школярем,
Постав мені він з 
     повістей Франкових,
Постав у злиднях, в 
           запахах нафтових,
Закіпчений, захльостаний 
                                  дощем.
Так писав про Борислав 

Іван Гнатюк. А перед тим 
була п’ятирічна школа у 
селі Дзвиняча Тернопіль-
ської області, де народився 
письменник, потім – педа-
гогічне училище, перший 
арешт…
Коли мене, провівши 
                           до воріт,
Благословляла мати на 
                           дорогу,
Я ще не знав, задивлений 
                                  у світ,
Що буду так тривожитись 
                          за нього.
Змалку поет жив любов’ю 

до свого народу. Ця любов 
була великою силою, дала 
можливість пережити на-
віть те, чого, здавалося б, 
людина не в силі перенести. 
Потім відчув велику силу 
гніву, який теж вважав свя-
тим, – без того гніву не може 
бути любові, як і навпаки. 
Колючим терням була 

устелена хресна дорога 
Івана Гнатюка. Він автор 
унікального, неповторного 
життя, у якому було все: і 

злети, і тортури, і каторга, і 
любов, натхнення, поразки 
й перемоги.
Той шлях мені відміряний 
                         ще зроду.
Тернистий? Що ж.
              такий уже, як є.
Такий важкий, як в 
                 цілого народу,
Що перейшов чистилище
                                   своє.
І далі йде, розламуючи 
                               грати.
Знекровлений в неволі
                        й боротьбі.
Але якби прийшлося 
                     вибирати –
Той самий шлях я 
              вибрав би собі.
 Життя Івана Гнатюка, 

як доля справжніх поетів, 
віддзеркалює долю всього 
українського народу того-
часного періоду. Доля тяж-
ких таборів судилася також 
нашій краянці, Почесній 
громадянці міста Борисла-
ва Анастасії Закидальській. 
Їй так близький вірш І. Гна-
тюка «Каторжанка».
Літературні здібності пое-

та проявилися ще в юнацькі 
роки. Поезія прийшла до 
нього з піснею, яку мати 
співала довгими зимовими 
вечорами. А поруч з мате-
ринською піснею – слово 
Кобзаря. У спогадах пись-
менника читаємо: «Осо-
бливо мене захопили поезії 
Тараса Шевченка, які я 
завчав собі напам’ять».
Від першого вірша, дато-

ваного далеким 1949 роком, 
до першої збірки «Паговін-
ня»    минуло шістнадцять 
років. І навіть каторжний 
режим сталінських таборів 
не відбив у поета жаги до 
літературної творчості. Ма-
ючи непокірну вдачу, він 
так і залишився для нас 
поетом-борцем, поетом-бун-
тівником.
Ні, я не скнів – я жив,
Хоч часто в очі смерті
Дивився й кров’ю в них 
Плював у забутті, –
Я пізнавав життя в 
  бездушності одвертій,
Але ніколи їй не 
          кланявся в житті.
Одна за одною приходять 

до читача поетичні книж-
ки: «Калина», «Повнява», 
«Жага», «Барельєфи пам’я-
ті», «Дорога», «Чорнозем», 
«Турбота», «Осіння бли-
скавка», «Благословенний 
світ», «Дім і час», «Нове 

літочислення», «Хресна 
дорога», «Правда-мста», 
«Благословляла мати на 
дорогу»... І в кожній – са-
можертовна любов і біль за 
Україну.  І ще одне життєве 
крило – любов до матері, до 
родини. «Бережімо людство, 
але матір перш за все на сві-
ті – бережім», – писав поет.
Іван Гнатюк кілька разів 

відмовлявся від нагород, 
якими його хотіла приру-
чити колишня влада. Від 
Шевченківської премії не 
відмовився з великого по-
клоніння перед величчю 
постаті великого Кобзаря. 
2000 року за книгу споминів 
«Стежки-дороги» Іван Гна-
тюк був удостоєний премії 
імені Тараса Шевченка. Але 
життєві спомини великого 
поета не могли вміститися 
в одній книзі. Тому разом з 
автором його життя ми про-
живаємо у книгах «Бездо-
ріжжя», «Свіжими слідами».
Іван Гнатюк щиро лю-

бив Україну. Цю любов він 
прагнув передати усім нам, 
як своєрідну естафету.
З віком грань між 
            ерами зітреться,
Життя моє загубиться 
                               в імлі,
Але у вічність проросте
                              із серця
Моя любов до рідної
                                землі.
Читаймо твори Гнатюка і 

це буде йому нерукотворний 
пам’ятник. Любімо Україну, 
як він її любив.

 Під час літературних 
читань прозвучали твори 
Івана Гнатюка: «Кобзар» 
– Остап Федрак, «Стефан 
Ковалів» – Олег Федрак, Ва-
лерія Шахунова, Олександр 
Кретчак,  «Нема нічого 
кращого за слово» – Терезія 
Рославцева, «За що Господь 
тебе карає» – Марія Воро-
няк, «Пагонець» – Олексій 
Сабат, «Любіть її, не вір-
те суєсловам» – Наталія 
Сабат, «Полум’я калини» 
– Богдана Ровенчак, «В 
мені весняно бродять соки» 
– Святослав Ровенчак, «До-
боролись – нікуди вже далі» 
– Володимир Дидик, «Моя 
любов» – Ірина Дудра. Ху-
дожнє читання підготувала 
Наталія Харлан.

Алла БОЖКО, 
бібліотекар централь-
ної міської бібліотеки.  

Замість квітів – 
допомога армії

У приміщенні міського іс-
торико-краєзнавчого музею 
м. Борислава у вівторок, 
23 вересня, відбулося від-
криття виставки «…Немов 
ковток свіжого повітря». 
Ця виставка побувала вже 
у різних містах України і 
приїхала до нас із Харкова. 
На виставці представлені 

стенди з портретами жертв 
нацизму з Білорусі, Росії 
та України. На кожному зі 
стендів можна прочитати 
коротку історію з життя 
тих, хто пройшов концен-
траційні табори та пере-
жив німецьку окупацію. 
Колишні жертви нацизму 
розповідають про свої долі 
та про те, як змінила їхнє 
життя програма «Місце 
зустрічі: діалог», яку з 2014 
року реалізує в Україні 
Німецький федеральний 
фонд «Пам’ять. Відпові-
дальність. Майбутнє».
Виставку організувала 

журналіст, представник ні-
мецького фонду «Пам’ять. 
Відповідальність. Майбут-
нє», за підтримки якого 
проходить виставка, Леся 
Харченко у співпраці з Все-
українською благодійною 
організацією «Турбота про 
літніх в Україні».

«Ця виставка є немовби 
містком, який повертає 
нас в часи Другої світової 
війни, в часи лихоліть. 
Ця виставка проходить у 
нашому музеї, в підвалах 
якого була катівня НКВС, 
де було вбито близько 40 
людей, серед яких – не 
тільки українці, а й поля-
ки, і німці», – зауважив 
настоятель храму святої 
Анни отець Петро.
Своє слово виголосив 

заступник міського голови 
Борислава з гуманітарних 
питань Сергій Оленич, 
який зазначив, що сьогодні 

«…Немов ковток 
свіжого повітря» 

1. Інформація про мету, склад та зміст містобудівної до-
кументації.
Детальний план території під індивідуальну житлову забу-

дову на вул. Івана Франка в м. Бориславі Львівської області 
розроблений на замовлення Бориславської міської ради, 
підставою для розроблення ДПТ є рішення Бориславської 
міської ради від 08 травня 2014 року № 1393.
У проекті опрацьовано планувальне рішення використан-

ня та забудови території, охопленої ДПТ, – 0,6 га., житлова 
забудова – 0,49 га., вулиці в червоних лініях – 0,09 га.
Розрахунковий  термін реалізації ДПТ – 15 років, в тому 

числі 1-ша черга – 5 років.
У проекті враховані матеріали діючого генерального плану 

м. Борислава, розробленого у 1978 році л/ф «Діпроміст».
Проект розроблений у відповідності до Закону України 

«Про регулювання містобудівної діяльності», ДБН 360-92 
«Планування і забудова міських і сільських поселень», ДСП-
173 «Державні санітарні правила планування та забудови 
населених пунктів», ДБН В. 2.3-5-2001 «Вулиці та дороги 
населених пунктів», ДБН Б. 2.4-1-94 «Планування і забудо-
ва сільських поселень», ДБН Б. 1.1.14-2012 «Склад та зміст 
детального плану території».
Ділянка, на яку розробляється ДПТ, розташована у північ-

но-західній частині міста, територія охоплена ДПТ, – 0,6 га., 
житлова забудова – 0,49 га., вулиці в червоних лініях – 0,09 
га.,  населення – 16 людей. Проектована ділянка обмежена:

– з півночі – озелененими територіями загального корис-
тування (пустир, неужитки) міста Борислав,

– зі сходу – житловою індивідуальною малоповерховою 
забудовою та вулицею Івана Франка,

– з півдня та заходу – житловою індивідуальною малопо-
верховою забудовою. 

2. Основні техніко-економічні показники.
Територія, охоплена ДПТ, – 0,6 га., житлова забудова – 0,49 

га., вулиці в червоних лініях – 0,09 га., озеленені території 
загального користування – 0,02 га., населення – 16 людей.

3. Відомості про замовника детального плану території 
під індивідуальну житлову забудову на вул. Івана Франка  
в м. Бориславі.
Замовник: Бориславська міська рада.
Розробник: ФОП Асанов А. В., ГАП Лопушанський М.
Фінансування робіт здійснювалось за кошти ФО Ковтало 

Р. О. 
4.Інформація про місце і строки ознайомлення з проектом 

детального
плану території під індивідуальну житлову забудову на 

вул. Івана Франка  в м. Бориславі.
Місце ознайомлення з проектом детального плану території 

Повідомлення про початок процедури розгляду та врахування 
пропозицій громадськості у проекті детального плану території під 
індивідуальну житлову забудову вул. Івана Франка в м. Бориславі

під індивідуальну житлову забудову на вул. Івана Франка 
в м. Бориславі – приміщення Бориславської міської ради, 
кабінет 50, відділ архітектури та містобудування. 
Строк ознайомлення 1 місяць.
5. Інформація про посадову особу органу місцевого самовря-

дування, відповідальну за організацію розгляду пропозицій.
Відповідальний за організацію розгляду пропозиції – на-

чальник відділу архітектури та містобудування Борислав-
ської міської ради, головний архітектор міста Т. Баумкетнер. 

6. Відомості про строк подання і строк завершення розгляду 
пропозицій.
Подання та прийом пропозицій здійснюється протягом 

одного місяця з дня оприлюднення повідомлення.
7. Інформація стосовно запланованих інформаційних 

заходів (презентація,   прилюдне експонування, телевізійні 
програми, публічні конференції тощо). 
Інформація про детальний план території під індивідуаль-

ну житлову забудову на вул. Івана Франка в м. Бориславі 
здійснюється шляхом презентації та експонування графічних 
матеріалів та пояснювальної записки даної містобудівної 
документації.
Пропозиції до проектів містобудівної  документації  мають 

право подавати: 
1) повнолітні дієздатні фізичні особи, які проживають на 

території, щодо якої розроблено відповідний проект містобу-
дівної документації на місцевому рівні; 

2) юридичні особи, об’єкти нерухомого майна яких розташо-
вані на території,   щодо якої розроблено відповідний проект 
містобудівної документації на місцевому рівні; 

3) власники та користувачі земельних ділянок, розташова-
них на території, щодо якої розроблено проект містобудівної 
документації, та на суміжних з нею територіях; 

4) представники органів самоорганізації населення, діяль-
ність яких поширюється на відповідну територію; 

5) народні депутати України, депутати відповідних міс-
цевих рад. 
Пропозиції, подані особами, невизначеними пунктом 7 цьо-

го Порядку, або  подані після встановленого Бориславською 
міською радою строку, залишаються без розгляду. 
Відповідно до ч. 6 ст. 21 Закону України «Про регулювання 

містобудівної  діяльності» (3038 – 17) пропозиції подаються 
громадянами у письмовому  вигляді із зазначенням пріз-
вища, ім’я та по батькові, місця проживання,   особистим 
підписом і повинні містити обґрунтування з урахуванням 
вимог законодавства, будівельних норм, державних стан-
дартів та правил Бориславській міській раді за адресою: вул. 
Шевченка, 42, м. Борислав, обл. Львівська, 82300.

Т. БАУМКЕТНЕР, головний архітектор.

Щороку кожне шкільне 
свято не обходиться без 
квітів. І на свято першого 
дзвоника, і на День вчителя 
українські школярі несуть 
вчителям розкішні букети, 
від яких немає ніякої кори-
сті. Звичайно, отримати від 
своїх вихованців яскравий 
букет квітів приємно, та 
чи не марнотратство це 
в умовах війни, коли на 
сході нашої країни щодня 
гинуть військові, а медичні 
заклади переповнені пора-
неними? Багато навчаль-
них закладів України вже 
підтримали таку акцію, і за-
мість квітів, що їх школярі 
традиційно вручають вчи-
телям, вітаючи їх зі святом 
чи то першого дзвінка, чи 
то Днем вчителя, виріши-
ли допомогти українським 
військовим.
Таку акцію підтримала 

Бориславська ЗОШ № 4. 
Цього року без квітів вони 
святкували День знань, 

ми є свідками того, що іс-
торія повторюється і на на-
ших очах зміцнюється ще 
одна тоталітарна система, 
яку певною мірою можна 
порівняти з націонал-со-
ціалізмом. Це тоталітарна 
Росія і «путінський» режим, 
який несе смерть та поніве-
чені долі.
На відкриття виставки 

прийшла і учасниця цих 
подій, жителька села Воло-
ща Дрогобицького району 
пані Катерина Копач. Вона 
поділилася коротенькою 
історією зі свого дитинства, 
яке зовсім не було схоже на 
дитинство теперішнього 
покоління. «Не дай Бог, 
щоб ви пережили таке», 
–  сказала пані Катерина, 
згадуючи ті страшні по-
дії, які досі зринають у її 
пам’яті.
Сумною історією з дитин-

ства поділилася із присут-
німи і пані Мирослава. Зі 
сльозами на очах згадувала 
пані Мирослава ту жорсто-
кість, з якою довелося стик-
нутися, будучи дитиною. 
Ця виставка є дуже важ-

ливою, особливо сьогодні, 
коли на наших очах тво-
риться історія, коли за 
нашу свободу гинуть тисячі 
людей. Вона дає змогу ще 
раз згадати про жахливу 
трагедію людства та про 
те, що ми повинні зберегти 
в нашій пам’яті історії тих 
людей, які пройшли війну 
та відчули біль і нещастя. 
Виставку можна буде 

відвідати до 2 жовтня по 
вулиці Т. Шевченка, 75, у 
приміщенні міського істо-
рико-краєзнавчого музею. 
Вхід безкоштовний. Тож 
запрошуємо громаду м. 
Борислава відвідати цю 
виставку.

Ірина ГЕРЯК.

так і святкуватимуть День 
вчителя. Учні прийдуть до 
своїх вчителів без букетів, а 
гроші, які б мали витратити 
на квіти, передадуть бійцям 
в зону антитерористичної 
операції. 
Таку ініціативу подав 

директор ЗОШ № 4 Смоляк 
Сергій на щорічній серпне-
вій педагогічній нараді. З 
такою пропозицією одразу ж 
погодилися і батьки, і діти. 
На сьогоднішній день їм 
вдалося зібрати 4500 грн., 
з яких 1100 вже віддали 
вчительці, чоловік якої від-
правився в зону АТО. 
Будемо сподіватися, що 

до цієї благодійної акції 
долучаться всі навчальні 
заклади нашого міста. Адже 
допомогти тим, хто захищає 
нас від ворогів, не спить 
ночами, щоб ми жили в не-
залежній країні, набагато 
приємніше, ніж отримати 
букет квітів.

Ірина ГЕРЯК.



Від щирого серця вітаємо із ювілеєм від дня народження, 
який святкуватиме у ці вересневі дні найрідніша для нас 
людина – уважний і турботливий син, найкращий у світі 
татусь, люблячий дідусь

Ігор Казимирович
ВІЛЬОТА.

Ці всі найкращі якості притаманні саме Вам, наш рід-
ненький. Бо направду є люблячим для нас усіх. Завжди 
знайдете час приділити увагу, допомогти, вислухати і 
порадити. Маєте золоті руки, добре серце і щиру душу. 
Шанують Вас не тільки рідні, але й люди. Знаємо, що для 
Вас сім’я та рідні і близькі значать дуже багато, якими 
дорожите і яких цінуєте. Шануємо Вас, любимо і поважа-
ємо, як надзвичайну людину. Хай Господь 
додасть сили, а Матінка Божа заопікується 
Вами многая літ, і щоб прожили в достатку, 
добрі, щасливо й радісно всім нам на радість 
при міцному здоров’ї.
Бажаємо сонця на кожній стежині
І пригорщі повні здоров’я й добра.
Світлої долі і всього доволі
У світлі всі дні й у майбутні роки.
З любов’ю мама, син Степан, невістка Зоряна, 

внуки Вікторія та Максим, дочка Наталія, зять 
Андрій, внуки Ірина та Дмитро.
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ВІТАЄМО!Восени у нас прийнято 
спалювати опале листя, на-
весні – торішню траву. В пік 
весняного й осіннього спалю-
вання повітря у містах стає 
важким і гірким, збільшу-
ються випадки захворювань 
дихальних шляхів.
Чи є така звичка сотень 

бориславців нормою? Шко-
да від спалювання листя 
і сухої трави шкідлива і 
надзвичайно небезпечна. 
На превеликий жаль, наші 
мешканці рідко надають цьо-
му значення. З настанням 
осені на території парку та у 
скверах міста «виростають» 
купи опалого листя з дерев 
і нерозсудливі діти, а то і до-
рослі, навмисне підпалюють 
його і частина міста перетво-
рюється на задимлену зону.
Доведено, що при згорянні 

однієї тонни рослинних за-
лишків у повітря потрапляє 
близько 9-ти кг мікрочас-
тинок диму. До їх складу 
входять пил, окиси азоту, 
чадний газ, важкі метали і 
низка канцерогенних спо-
лук. У тліючому без доступу 
кисню листі виділяється 
бензопрен, що здатен ви-
кликати у людини ракові 
захворювання. Окрім того, 
з димом у повітря вивільня-
ються діоксини – найбільш 
отруйні для здоров’я людини 
речовини.
Коли спалюють рештки 

рослин на городах у густо-
населених спальних районах 
Борислава – вулиць Ковалі-
ва, В. Великого, 600-річчя 
Борислава – це вже стає 
серйозною проблемою. Адже 
тут живуть люди та діти з 
хронічними захворюваннями 
дихальних шляхів, такими, 
зокрема, як бронхіт та астма, 
то вдихати їдкий дим їм осо-
бливо небезпечно. 
Додаткова проблема поля-

гає в тому, що разом з листям, 
як правило, горить і безліч 
різноманітного сміття, що 
суттєво посилює забруднен-
ня атмосфери. Адже наші 
городники впродовж літа 
збирають сміття із місцевих 
сміттєвих майданчиків, щоб 
перетворити його на таке собі 
«добриво» у вигляді золи. В 
результаті старань до їхнього 
вогнища потрапляють, як 

правило, демонтовані під 
час ремонту рами, двері, 
вікна, ДВП, ДСП, фане-
ра – словом, все, що го-
рить. Ці матеріали містять 
формальдегідні смоли, 
до складу яких входять 
формальдегіди. Переваж-
но пофарбовані олійною 
фарбою відходи, згораю-
чи, містять свинець. При 
згорянні, скажімо, одного 
поліетиленового пакета у 
повітря потрапляє близь-
ко 70-ти різноманітних 
хімічних сполук, біль-
шість з яких отруйні для 
людини. Саме вони, як 
правило, стають причиною 
«подряпування» в горлі 
та кашлю, а при трива-
лому вдиханні виникає 
запаморочення, отруєння 
і нудота.
Прикро це визнавати, 

однак часто подібні вог-
нища палають неподалік 
дитячих ігрових майдан-
чиків, де можна бачити 
дітей  дошкільного і мо-
лодшого шкільного віку, 
дитячі візочки з немов-
лятами, вплив диму на 
чиї організми особливо 
небезпечний. Неподалік – 
багатоповерхівки з відкри-
тими вікнами, квартири 
яких наповнюються їдким 
смогом. 
Нерідко буває, що за-

палене сміття тліє усю 
ніч і при теплій погоді та 
відкритому вікні нічний 
відпочинок людей пере-
творюється на чергову 
ін’єкцію канцерогенного 
та задушливого диму. 
Дим від таких багать 
у туманні осінні ранки 
утворює смог, що надовго 
зависає у повітрі. Потра-
пляючи у легені, він ви-
кликає суттєве погіршен-
ня самопочуття людини.
Шановні бориславці, 

спалювання рослинних 
решток на городах та 
трави шкідливе для меш-
канців околиць, в пер-
шу чергу для тих, хто це 
робить. Адже зола, що 
залишилась на вашій 
ділянці, наступного року 
потрапить на ваш стіл з 
картоплею чи огірками, 
які отруєні шкідливи-
ми рештками спаленого 
сміття. При вітряній по-
годі попіл розноситься на 
великі території, тож не 
приносить ніякої користі, 
а у вигляді мікрочасточок 
потрапляє до нашого ор-
ганізму з повітрям, яким 
дихаємо, що підвищує 
ризик таких невиліков-
них захворювань, як рак 
і астма.
Що ж, запитаєте, роби-

ти з опалим листям?

Найбільш практичним 
стосовно довкілля шля-
хом утилізації бадилля 
та сухої трави є компо-
стування. Найціннішою 
характеристикою компосту 
є великий вміст у ньо-
му необхідних рослинам 
хімічних сполук. Вико-
ристовувати компост, як 
добриво, можна вже через 
рік після закладки, а його 
корисні властивості збері-
гатимуться у грунті ще 4 
роки. Корисне, зокрема, 
використання компосту 
в якості кореневого під-
живлення при весняному 
перекопуванні грунту під 
насадження. Тож дбай-
ливо ставмося до нашого 
довкілля, не забруднюймо 
повітря шкідливим димом 
від спалювання трави та 
бадилля з городів, не зав-
даваймо шкоди собі та 
природі. Це стосується 
кожного з нас.

Підготував 
Олег МАЦЬКО.

На знімку: отак от-
руюють самі себе меш-
канці міста, спалюючи 
листя, насичене кан-
церогенними речови-
нами. 

Світлина автора.

Чисте повітря – наше здоров’я• Актуально

1. Інформація про мету, склад та зміст містобудівної до-
кументації.
Детальний план території для будівництва гаражів на 

вул. Коваліва в м. Бориславі Львівської області розроблений 
на замовлення Бориславської міської ради, підставою для 
розроблення ДПТ є рішення Бориславської міської ради від 
08 травня 2014 року № 1392.
У проекті опрацьовано планувальне рішення використан-

ня та забудови території площею 0,06 га.
Розрахунковий  термін реалізації ДПТ – 15 років, в тому 

числі 1-ша черга – 3 роки.
У проекті враховані основні рішення генплану м. Борисла-

ва, розробленого Державним підприємством –  Державним 
інститутом проектування міст «Містопроект» (м. Львів) у 
2010 році.
Проект розроблений у відповідності до Закону України 

«Про регулювання містобудівної діяльності», ДБН 360-92 
«Планування і забудова міських і сільських поселень», 
ДСП-173 «Державні санітарні правила планування та за-
будови населених пунктів», ДБН В. 2.3-5-2001 «Вулиці та 
дороги населених пунктів», ДБН Б. 2.4-1-94 «Планування 
і забудова сільських поселень», ДБН Б. 1.1.14-2012 «Склад 
та зміст детального плану території».
Ділянка, на яку розробляється ДПТ, розташована у схід-

ній частині міста, територія, охоплена ДПТ, – 0,06 га.
Проектована ділянка обмежена:
– із заходу-територіями житлової садибної забудови і ді-

лянками ОСГ, територіями житлової квартирної забудови, 
територія в комунальній власності міста (місцевий проїзд);

–  зі сходу – територіями зелених насаджень загального 
користування і ОСГ, територіями житлової квартирної 
забудови.

2. Основні техніко-економічні показники.
Територія, охоплена ДПТ, – 0,2 га. 
Територія індивідуальних боксових гаражів та стоянок – 

Повідомлення про початок процедури розгляду та врахування 
пропозицій громадськості у проекті детального плану території під 

будівництво гаражів на  вул. Коваліва в м. Бориславі
0,0252 га, а саме:

– територія під гаражами – 0,13 га;
– проектовані ділянки для обслуговування гаражів – 

0,0075 га;
– під автостоянками – 0,0468 га;
– комунальна територія – 0,0026 га;
– територія під гаражами – 0,07 га;
– зелені території загального користування – 0,10 га.
 3. Відомості про замовника детального плану території 

під забудову гаражів на вул. Коваліва в м. Бориславі.
Замовник: Бориславська міська рада.
Розробник: ФОП Асанов А. В., ГАП Лопушанський М.
Фінансування робіт здійснювалось за кошти ФО Дереза 

В. М.
4. Інформація про місце і строки ознайомлення з про-

ектом детального плану території під  забудову гаражів 
на вул. Коваліва в м. Бориславі.
Місце ознайомлення з проектом детального плану тери-

торії під індивідуальну забудову гаражів на вул. Коваліва 
в м. Бориславі – приміщення Бориславської міської ради, 
кабінет 50, відділ архітектури та містобудування. 
Строк ознайомлення 1 місяць.
5.  Інформація про посадову особу органу місцевого 

самоврядування, відповідальну за організацію розгляду 
пропозицій.
Відповідальний за організацію розгляду пропозиції 

– начальник відділу архітектури та містобудування Бо-
риславської міської ради, головний архітектор міста Т. 
Баумкетнер. 

6. Відомості про строк подання і строк завершення 
розгляду пропозицій.
Подання та прийом пропозицій здійснюється протягом 

одного місяця з дня оприлюднення повідомлення.
7. Інформація стосовно запланованих  інформаційних  

заходів (презентація,   прилюдне експонування, телеві-

зійні програми, публічні конференції тощо). 
Інформація про детальний план території під індивіду-

альну забудову гаражів на вул. Коваліва в м. Бориславі 
здійснюється шляхом презентації та експонування графіч-
них матеріалів та пояснювальної записки цієї містобудівної 
документації.

Пропозиції до проектів  містобудівної  документації  ма-
ють право подавати:      1) повнолітні  дієздатні  фізичні  
особи,  які  проживають на території,  щодо якої розроблено 
відповідний проект  містобудівної документації на місце-
вому рівні; 

2) юридичні особи,  об'єкти нерухомого майна яких розта-
шовані на   території,   щодо   якої   розроблено   відповідний    
проект містобудівної документації на місцевому рівні; 

 3) власники та користувачі земельних ділянок, розта-
шованих на території, щодо якої розроблено проект місто-
будівної документації, та на суміжних з нею територіях; 

4) представники органів самоорганізації населення, 
діяльність яких поширюється на відповідну територію; 

5) народні депутати України, депутати відповідних 
місцевих рад. 
Пропозиції, подані особами, невизначеними пунктом 7 

цього Порядку, або  подані  після  встановленого Борислав-
ською міською радою строку, залишаються без розгляду. 
Відповідно до ч. 6 ст. 21 Закону України «Про регулюван-

ня містобудівної  діяльності» (3038 – 17) пропозиції пода-
ються громадянами у письмовому  вигляді із зазначенням 
прізвища, ім’я та по батькові, місця проживання,   особистим 
підписом і повинні містити обґрунтування з урахуванням 
вимог законодавства, будівельних норм, державних стан-
дартів та правил Бориславській міській раді за адресою: 
вул. Шевченка, 42, м. Борислав, обл. Львівська, 82300.

Т. БАУМКЕТНЕР, 
головний архітектор.

ПРОДАЄТЬСЯ
трикімнатна квартира на п’ятому поверсі 
по вул. Трускавецькій, 49, кв. 40. Зроблено 

профілактичний ремонт.
Телефонувати за номером 0964572474.

Я приїду сам у 
                       листопаді,
Ти чекай мене, іще
                            чекай,
Нам ніхто не стане на 
                             заваді,
Я кохаю щиро, 
                      пам»ятай.
Пам»ятай, коли мене
                        не стане, 
Голос мій не чути ти 
                           звикай,
Я прийду у сні, а сон
                         розтане, 
Помолись, журбою не 
                              лякай.

Хай зоря засвітить на
                            світанку, 
Ранок той, як свято,
                           пам’ятай,
Я люблю тебе, моя Світ
                                ланко, 
Нашу віру в казку не
                                   віддай.
Не віддам, без сумніву, 
                            -– навіщо? 
Та любов була до 
                             забуття,
Що на світі є від неї 
                                  вище? 
Чарувала щастям все
                                 життя.

Світлана ЛИТВИН
                          Із нових віршів

До імені твого


